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Plats och tid Sammanträdesrummet Svanen, Stadshuset, Laholm, kl. 09.00-11.35 
 
 
Beslutande Anita Fast (M), ordförande 
 Annita Asplid, PRO Laholm 
 Nils-Inge Eriksson, PRO Knäred 
 Lillemor Johnsson, SPF Sydhalland 
 Karin Hellsten, SPF Seniorerna Laholm 
 Birgitta Annerfors, SPF Hishult 
 Kerstin Jönsson, SPF Veinge/Tjärby 
 Kerstin Meuller, SKPF 
 Monica Nilsson, SKPF 
  
   
Övriga deltagande Gun Nordström, PRO Laholm 
 Jan-Olof Nilsson SPF Sydhalland 
 Margreth Jönsson, SPF Seniorerna Laholm 
 Maj-Lis Jeppsson (SD), ledamot 
 Ove Bengtsson, (C), ersättare § 4 
 Sara Bexel, kostchef § 2A 
 Kristina Isaksson, verksamhetschef § 2B 
 Carina Haglund, enhetschef § 2B 
 Daniel Johansson, förvaltningschef § 2B 
 Sanne Ek, folkhälsosamordnare § 2C 
 Andreas Meimermondt, förvaltningschef § 2D 
 Anette Larsson, sekreterare  
 
 
Utses att justera  Karin Hellsten, SPF Seniorerna Laholm 
 
Tid för justering: Onsdagen den 19 mars 2025 kl. 08.00 i Stadshuset  
 
 
Paragrafer  1-5 
 
 
Sekreterare ______________________________ 
 Anette Larsson 
 
 
 
Ordförande ______________________________ 
 Anita Fast (M) 
 
 
 
Justerande ______________________________ 
 Karin Hellsten, SPF Seniorerna Laholm 
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§ 1/25 
Val av justeringsman 
Till att justera dagens protokoll utses Karin Hellsten SPF Seniorerna Laholm. Justeringen 
sker den 19 mars 2025 kl. 08.00 i Stadshuset. 
 
 
§ 2/25 
Information utifrån inkomna frågor från pensionärsorganisationerna 
A. Sarah Bexel, kostchef 
Fråga: Hur blir det med köken på Säbo efter renoveringen? Vilka har tillagning- eller 
beredningskök 
 
Svar: Renoveringen av tillagningsköket på Randerslund är klart. Från och med denna vecka 
(v.10) har man flyttat över produktionen från Båstadvägen till Randerslund. Smedjebackens 
kök öppnar upp under 2026, det är ett tillagningskök och även beredskapskök vid kris. 
Båstadvägen fortsätter vara mottagningskök. Solgården kommer 2027 byggas som 
tillagningskök. Mottagningskök finns på Tangon och Björkebogården. Solhemmet och 
Fridhemsgården är tillagningskök för att lösa produktion när Smedjebacken renoveras. Östra 
Nyby ska byggas som mottagningskök likt Tangon. På Lingården är tanken att det bara ska 
vara den kylda maten till hemtjänsten, just nu är det lite annorlunda på grund av reno-
veringar. 
 
Solhemmet kommer troligen inte att vara tillagningskök, det är gammalt, kommer troligen 
att ställas om till mottagningskök. Fridhemsgården är tillfälligt tillagningskök. Tangon får 
mat från Lingården just nu.  
 
Villa Havsglimt – Lagar delvis mat på avdelningarna.  
 
Lingården kommer inte att ha så man kan gå och köpa mat där. 
_____ 
 
 
B. Carina Haglund enhetschef, Kristina Isaksson verksamhetschef Senior, Daniel 

Johansson förvaltningschef, socialförvaltningen 
Fråga: Telefontider till biståndshandläggare, hur går det 
 
Svar: Kommer inte att införa telefontider för biståndshandläggarna. Risk att det är upptaget. 
Biståndshandläggarna har 48 timmar på sig att svara på mejl och telefon enligt 
kvalitetsdeklaration. Ett svar kan också vara att man mottagit frågan. Har aldrig fått in 
synpunkter på att man inte svarar eller återkommer. Om man blir kopplad till 
medborgarservice lägger de alltid ett meddelande till biståndshandläggare att någon sökt dem. 
_____ 
 
Fråga: Vilka regler gäller för ledsagning, avlastning, anhörigfrågor 
 
Svar: Regelverk finns för ledsagarservice – vad man behöver det till, vilken typ av funktions-
nedsättning man har, hjälp till aktivitet. Besök på vårdcentral, sjukhus är inget som beviljas 
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med automatik. Det finns sjukhusvärdinnor som kan hjälpa. De som har kognitiva 
nedsättningar kan behöva hjälp som, att ha med någon vid besök då man inte kan förstå eller 
prata, då kan man få ledsagarservice.  
 
Avlastning – Avlösning i hemmet. Exempelvis makar, sambo där en stöttar/hjälper/vårdar den 
som är sjuk, behöver avlastning så finns möjlighet att ansöka om att bli avlöst i hemmet tex 
växelvård, komma till korttidsenhet. Anhörig får tid att göra fritidsintressen mm.  
Upp till 12 timmar/månad är kostnadsfritt, kan beviljas 20 timmar/månad max.  
 
Anhörigcentrum arrangerar mycket utbildningar, föreläsningar. Dagverksamhet bra insats för 
kognitiv svikt.  
 
Växelvård – Kan ansöka om, om man vill åka bort, kan få hjälp med vården.  
 
Städ – Är var tredje vecka. Ansöker man om. 
 
Fixartjänst kan hjälpa till med vissa saker 
_____ 
 
Fråga: Utvärdering av sommaren 2024 inom äldrevården och hemtjänsten, hur är planeringen 
för 2025  
 
Svar: Enkät skickats ut, 172 personer svarade. I sommar har det varit 66 % ordinarie i tjänst.   
_____ 

 
Fråga: Vad händer på Båstadvägen i Våxtorp (tidningsartikel) 
 
Svar: Förbättringsarbete pågår, förstärkt med 4 sjuksköterskor, skiftat chef i mitten på 
november. Det går åt rätt håll. Den mediala bilden är värre än vad det är. Lex Maria är inte 
bra naturligtvis. I undersökningen Vad tycker äldre om äldreomsorgen så ligger Båstadvägen 
högt. Alltid enskilda individers upplevelse. Den chef som är där nu är poolchef, kommer att 
vara där till året ut. Fackförbundet Kommunal är nöjda.  
_____ 

 
Fråga: Kommer Laholms kommun att köpa demens- och säboplatser utanför länet under 2025 
 
Svar: Ja, om behov finns. Köper 6-8 platser nu.  
_____ 

 
Fråga: Hur många har vårdutbildning inom äldrevården 

 
Svar: 74 % har undersköterskeutbildning 
_____ 

  
Fråga: Äldreomsorgslyftet stärker kunskaperna i svenska språket bland personal i 
äldreomsorgen. Avsätter 1.695 miljarder kr för år 2025. Källa: Regeringen Peter Sandberg. 
Utnyttjar Laholms kommun detta. 
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Svar: Ja Laholms kommun utnyttjar detta, är inne på den fjärde omgången med utbildning till 
undersköterska, 19 st går nu. Planerar för uppstart för omgång 5 i januari 2026. Meddelande 
om statsbidrag kommer sent. De största pengarna går åt till löner för undersköterskorna, de 
studerar med bibehållen lön. Även titta på språkutbildning. Undersköterskeutbildningen är 1,5 
år. Individuellt hur mycket praktik var och en har. Finns plan för att övertaliga barnskötare 
ska kunna få utbildning. Laholms kommuns summa är 5,2 miljoner i äldreomsorgslyftet, har 
fått pengarna. 
_____ 

 
Fråga: Försäkringar på Säbo, gäller de för olyckor i allmänna utrymmen 
 
Svar: När man bor på säbo ska den enskilde ha hemförsäkring, boende på säbo kan också ha 
privat olycksfallsförsäkring.  
Kommunförsäkring - vårdtagarna är försäkrade att de bor/verkar i kommunens verksamhet, 
men får återkomma om detaljer kring denna försäkring.  
_____ 

 
Fråga: Hur ofta besöker tjänstemän och politiker i socialnämnden verksamheten 
Daniel Johansson, förvaltningschef och Anita Fast, socialnämndens ordförande 
 
Svar: Enhetschef på plats är att föredra. Att besöka verksamheten vi bedriver är att besöka 
någons hem så det är lite komplicerat. Verksamhetschefer och enhetschefer är ute i verksam-
heten, träffar personal på alla nivåer väldigt ofta. Att vara ute i vårdnära arbete är mer sällsynt 
med respekt för att det är vårdtagarnas hem. Socialchefen har gjort en del praktik, krävs 
planering. Jobbar verksamhetsnära i socialnämnden, verksamhetsrepresentanter bjuds ofta in 
till socialnämnden, har en verksamhetsnära dialog.  
 
Gällande politikers besök i verksamheten, sekretess råder även för dessa. Man måste ha 
samtycke av individerna på avdelningen. Att till exempel ha kontaktmannaskap mot något 
boende är svårt och kräver mycket arbete före, men diskussionen har varit. Är inte där ännu.  
_____ 

 
 

C. Sanne Ek, folkhälsosamordnare 
 
Fråga: Uppföljning av ofrivillig ensamhet 
 
Svar: Genomgång av resultatet från undersökningen.  
 
Punkter som framkom vad +65 tycker är viktiga - Transport och tillgänglighet, Information 
och kommunikation, Inkluderande aktiviteter, Stöd och långsiktigt deltagande, Samordning 
och samverkan. Fler mötesplatser och sociala aktiviteter.  
 
Personal menar – Stärka mötesplatser och aktiviteter, Förbättra information, Öka 
tillgänglighet, samverkan och långsiktighet i lösningar. 
 
Möjliga framtida åtgärder – Uppsökande arbetet tex hälsosamtal, Utveckling av 
träffpunkterna, Information och kommunikation, Transport och tillgänglighet extra viktigt för 
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att nå målgruppen, Kunskapsspridning både för medarbetare och föreningar. Samverkan och 
samordning och strategiskt arbete, har precis kommit ny nationell strategi för ensamhet.  
 
Övrigt medskick – andelen äldre ökar, bjuda in nya pensionärer att bli volontärer, långsiktiga 
lösningar. 
_____ 
 
 
D.  Andreas Meimermondt 
 
Fråga: Hur blev resultatet med torghandlarna 
 
Svar: Hade en bra dialog med torghandlarna den 5 februari där man fick in synpunkter, 
exempelvis vill man ha tillgång till torget större delen av året samt prissättningen. Kommunen 
tar med sig frågorna och funderar vidare om man kan göra saker annorlunda.  
_____ 
 
Fråga: Parkering och toaletter vid Lugnarohögen, när blir det 
 
Svar: Toaletten blir klar till sommaren, arbete pågår. Finns inga planer på att utöka 
parkeringen, det som finns nu är plats för 10-12 bilar. Grönområde intill är tänkt för att kunna 
utveckla området kring Lugnarohögen.  
_____ 
 
 
E. Tekniska enheten på samhällsbyggnads-, kultur- och folkhälsoförvaltningen 

Skriftligt svar 
 
Fråga: Trafik: Storgatan är inte åtgärdad. Uppkörningsramp till bokhandeln och två cafeér 
saknas fortfarande. 

 
Svar: I centrum finns projektet förnyelse av stadskärnan där dessa typer av åtgärder kan göras 
för att öka tillgängligheten. Det som idag behöver tas fram och bli beslutat är ett 
gestaltningsprogram för centrum. I ett sådant program tar man fram principer för hur 
stadsutrymmet ska utformas utifrån gestaltning. Åtgärder som ramper, materialval påverkar 
gestaltningen. 
_____ 

 
Fråga: Varför är isbanan på torget istället för i något bostadsområde där barnfamiljer bor eller 
nära skola. 

 
Svar: Samhällsbyggnadsnämnden har fattat beslut om isbana på Stortorget den 17 september 
2024 § 137. Var man än skulle lägga isbanan så hade det blivit diskussion. Fördelen att ha den 
på torget är att Fritidsbanken lånar ut skridskor. Fint inslag vid torget, blir en levande 
stadsmiljö. Att ha en lättillgänglig isbana i centrum bedöms verka positivt på folkhälsan inom 
Laholms kommun.  
_____ 
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Fråga: Planeras det någon cykelbana mellan Hasslöv och Östra Karup 
Svar: Hasslöv är inte med i Regionala planen, kommunen får bygga i egen regi, om 
cykelbana ska byggas enligt Trafikverkets regler så blir det höga kostnader.  
 
Man tittar på hur man kan lägga cykelbanan för att få ned kostnaden. Medel är avsatta för 
2026 för att påbörja arbetet, vet inte ännu om det är möjligt att bygga. 
_____ 
 
 
§ 3/25 
Föregående mötes protokoll 
Genomgång av protokollet från föregående möte den 12 december 2024. Laholmshem är 
inbjudna till KPR den 8 maj 2025 i övrigt inget att notera. 
 
 
§ 4/25 
Kommuninformation 
Nämndernas årsbokslut är skickade till kommunstyrelsen för att sammanställa 2024. 
Beräknat överskott 10 miljoner, sparat ner en förvaltning, höjt skatten. Preliminära uppgifter 
är att besparingsåtgärderna gjort verkan, räknar med ett överskott på 32 miljoner. Större 
överskott än beräknat. Socialnämnden har underskott men mycket mindre än tidigare år.  
 
Skatteintäkterna har ökat, större än vad man budgeterat med, 3,7 miljoner över.  
 
Hela kommunens budget netto 1,8 miljarder. Omsättningen ligger på 2,3-2,4 miljarder. De 
största delarna i kommunens budget går till utbildningsnämnden och socialnämnden. 
 
Investeringar ligger mycket i byggnader men även annat, som till exempel satsningar i 
Veinge och Knäred med anledning av Markarydsbanana. Får en del från Trafikverket annars 
är det kommunen som får betala.  
 
Byggnadsmässigt: Solgården, ny aktör som ska bygga är klar. Räknar med halvårs 
fördröjning, hösten 2026 ska det vara klart. Renovering Randerslund klart slutet 2025. 
Förskola vid Glänninge (Sjökulla) bygger 8 avdelningar. Östra Nyby säbo håller på att 
projekteras. Stora investeringar framöver, ca 50 miljoner från 2026 och framåt.  
 
Kungsladugården, övergången över Ahlavägen. Tittar på det igen, tittar på köp av mark, 
skriva fram avtal.  
 
 
§ 5/25 
Övriga frågor 
Vad kostar det när man är färdigbehandlad på sjukhuset om man inte kan ta emot på 
kommunen. Tar med frågan till nästa möte. 
_____ 

 


